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Abstract

        
We report a 935 g 27 weeks gestational age male infant born to a 30 year old mother on chronic intermittent hemodialysis for three years prior to the pregnancy. Immediately after birth the infant presented with severe respiratory distress requiring mechanical ventilation. Chest x-ray showed severe hyaline membrane disease with interstitial emphysema. The infant developed a left tension pneumothorax and systemic air embolism of the right heart, the inferior and superior vena cava and the hepatic vein, from which it subsequently died about 12 h later.


      
        
Zusammenfassung

        
Es wird über ein Frühgeborenes der 27. SSW berichtet, das als Kind einer chronischen Hämodialyse-Patientin mit einem Geburtsgewicht von 935 g geboren wurde. Wegen eines Atemnotsyndroms erfolgte maschinelle Beatmung. Radiologisch wurde ein schweres Atemnotsyndrom mit interstitieller Luft nachgewiesen. Das Kind verstarb rund 12 Std. post partum an einer massiven Luftembolie im Bereich des rechten Herzens, der beiden Hohlvenen sowie der Lebervenen.
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